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I.    Az Egyesületen belül folyó tevékenység irányításáról

Az Egyesületen belül folyó munka terveinek előkészítésével és a tapasztalatok

értékelésével  változatlanul  az  elnökség  (3  fő)  és  az  állandó  meghívottak

foglalkoznak (2 fő). Az üléseik rendszeresek, havonta találkoznak. A piac körüli

események  felgyorsulása  miatt  rendkívüli  ülésre  is  sor  került.  Az  értékelt

időszakban Bátori Magdolna tanárnő a vezetőségnek lett állandó tagja, helyét

az elnökségben Torma Istvánné vette át. A vezetőség tagjai által végzett munka

mennyisége és minősége folyamatosan változik,  általában gyarapszik.  Torma

Istvánné helyén Tónay Zoltánné dolgozik, aki a Belváros ügyeinek képviselője. A

nyári  szünetben  (július  –  augusztus)  néhány  területen  a  folyó  munka

eredményességét felül fogjuk vizsgálni. A végzett munkát értékelő, 4 havonta

összeállított beszámolók rendszere bevált,  az elkészítésére minden esedékes

alkalomkor sor került. Az anyagot valamennyi tagunknak eljuttattuk.

II.   A folyamatosan dolgozó csoportok munkájáról

Az ebbe a fejezetbe tartozó csoportok száma gyarapodott. Az újak működésük

kezdő  stádiumában  vannak.  Az  indulás  során  szerzett  tapasztalataik

feldolgozása tevékenységüket stabillá teheti.

1.  Informatikai csoport

Munkájuk  változatlanul  fontos,  elismerést  érdemlő.  Az  Egyesületen  belüli

információáramlás pontos és gyors ( Lencsés Péter). Honlapunk folyamatosan

gazdagodó (Somogyi Nándor). A facebookon forgalmunk lényegesen megnőtt 

(az  oldalkedvelések  2,5-szeresére  nőttek,  közel  vannak  a  900-hoz),sokan

elismerik és szeretik képanyagainkat, szöveges közléseink iránt is megnőtt az

érdeklődés ( Tamás József). A csoport vezetője Lencsés Péter.



2.   Virágos iskolák, virágos óvodák

Az  idei  évben  kevés  intézmény  volt,  amelyik  nem  vállalta  a  részvételt  a

megmérettetésben.  Már  az  első  értékeléskor  több,  a  várakozást  messze

meghaladó produkciót lehetett látni. A tapasztalatok alapján gondolkodni lehet

a következő évi kiírás új elemekkel való bővítéséről (például egy-egy intézmény

elkülöníthető részeinek önálló nevezéséről, az iskolák – óvodák képviselőinek

rendszeres,  tapasztalatcserére  épülő  találkozásairól,  helyszínek  közös

látogatásairól). Burszki Darinka szakmai vezető munkájának jó színvonala nem

változott.

3.  További  egyeztetéseket  kíván  együttműködésünk  Bátori  Magdolna

tanárnővel  az  általa  mentorált  „  szemétfogócskáról”.  Pályázaton  nyert

összegből  50  ezer  forinttal  támogatni  tudjuk  munkájukat,  s  közös

tevékenységek  szervezéséről  és  végzéséről  is  érdemes  értekeznünk.  A

„ szemétfogócska” Baja egyik legismertebb közösségi tevékenységévé vált.

4.    Az  egyesületi  tagok  egységes  nyilvántartásáról szóló  határozat

végrehajtása  elindult  Kenyeres  Edina  vezetésével.  A  tisztánlátás  érdekében

megírt levelet mindenkinek elküldtük, akinek státusza nem volt egyértelmű. A

válaszadás határideje lejárt, az új nyilvántartás közel van a készhez. Az ügyet

minden érdekeltnél személyre szóló levéllel zárjuk le. A céljainkat ismerők és

értők köréből új tagok felvételét indítványozzuk. Célunk változatlan: szeretnénk

80 közelébe vinni a létszámot február végéig. Ezt csak közös munkával érhetjük

el.

5.    A kerékpáros  közlekedéssel kapcsolatos  munkánk  nem eredményes.  A

téma  fontossága  nem  változott,  de  terveink  végrehajtásában  lemaradásunk

van. Új elem: tudjuk, hogy az óvodákban van szándékuk az óvónőknek, hogy a

kicsiket a kerékpárok használata felé vigyék.

6.    A diákönkormányzatok képviseletében dolgozó ifjakkal működési gondjaik

miatt  nem  talált  lehetőséget  a  rendszeres  kapcsolattartásra  Babity  Jánosné

képviselőnk.  Az  új  vezetői  csoportjukkal  szeptemberben  szeretnénk  reális,

egész  évre  szóló  közös  programot  kialakítani.  A  tervezett  témák:  virágos

iskolák, kerékpáros közlekedés, 50 óra önkéntes munka.

III.   A közelmúltban elindított, folyamatos tevékenységet kívánó feladatok



1.     Az  Egyesület  számára  a  legnagyobb  nyilvánosságot  a  városrészek

csoportjai kínálják. Közülük létezik  és eredményt is felmutatni tudó egység a

szentistváni csoport. Vezetője Gugán Antal iskolaigazgató, helyettese Balatonné

Sáfrány  Erika.  Sok  munkájuk  eredményeként  az  alakuló  foglalkozáson  túl

jelentős  esemény  volt  a  szentistváni  városi  séta  és  a  szentistváni  főutca

programjának  megvalósítása,  illetve  elindítása.  A  közeljövő  legnagyobb  –

általuk megoldható – feladata a csoport folyamatos működtetése lesz.

Az év végére szükség lenne a többi csoport megalakítására is.

2.    Útjára  indult  –  sikeresen  –  a  „Városi  séták”  sorozat.  Az  első  esemény

Szentistvánhoz  kötődik.  A  május  10-i  esemény  által  érintettek  száma

meghaladta  a  100  főt;  rendkívül  gazdag,  a  városrészt  jól  megmutató  volt  a

program, fontos múltbéli történések kerültek a vendégek elé, s a jó hangulatot

megteremteni  tudó  eseményekkel  zárták(  Csabar  zenekar,  Farkas  Attila

ételkóstolója).

A  2.  séta  szeptemberben  lesz.  Témája:  „Virágos  Belváros”.A  séta  útvonala:

Szentháromság tér, Sétáló utca, Tóth Kálmán tér, Szent Imre tér. A vezetést a

komoly szakértelemmel bíró Burszki Darinka és Jász Anikó vállalta.

A 3. séta célja az Éber-ház lesz októberben.

3.   Az Egyesület egyik nagyon fontos programjává vált az a munka, amely a

Széll Péter által vezetett Duna-csoportban folyik. Rendkívüli alapossággal, nagy

felkészültséggel bíró személyek alakítják ki a város életét jelentősen befolyásoló

vízi  környezet  állapotának  meghatározását,  megváltoztatásának

szükségességét.  A  munkavégzésük  folyamatos;  a  vizsgált  területek  száma

gyarapszik, a korábban nyilvántartásba vettek elemzése egyre részletezőbb.

4.    Kapcsolataink között  különösen  fontos  a  tagjainkkal  való  törődés.

Tájékoztatásuk rendszeres. Új minőséget jelentene, ha a kapcsolat párbeszéddé

válna. A hozzánk érkező levelekre rendszeresen válaszolunk. A facebookon már

vannak  felvetéseink,  amelyek  sokak  véleményét  tették  megismerhetővé

(például  a  Lipták-családdal  folytatott  levélváltásunk  a  Sugó-parti  füzekkel

kapcsolatban, amely 1000 feletti érdeklődőt vonzott). Új feladat megoldásának

módját  keressük  dr.  Weiner  József  levele  kapcsán,  aki  több  épület

elhanyagoltságáról írt.



A Polgármesteri  Hivatallal kezdeményezett folyamatos kapcsolattartásunk az

1.  találkozás  után  megrekedt.  A  jelentős  városi  események  –  zömmel

beruházások – megindítása előtti véleményünk elmondásának lehetőségére a

nyilvánosság  előtt  tett  ígéret  ellenére  eddig  nem  kerülhetett  sor.  A

megszólalásra  való  „rátalálás”  lehetősége  esetleges,  a  konzultáció

elmaradásához  vezethet.  Nem  ritka  nagy  horderejű  dolgoknál  a  városlakók

véleményének – az  ismeretlenség miatti – kikerülése (pl.  piac,  szökőkutak a

körforgalmakban).

Személyes kapcsolatot sikerült felvennünk Némedi István vezérigazgató úrral, a

Bajai  Vagyont  Kezelő  ZRT  vezetőjével.  Szívesen  gondolunk  vissza  a  vezető

óvónőkkel való hasznos tanácskozásra. Kapcsolataink száma a felsoroltakon túl

is jelentős.

5.   Kapcsolatunk a sajtóval.

Ezen  a  területen  lényeges  változás  nincs.  A  korábbi  érdeklődést  sikerült

fenntartanunk.  A  bajaiak  tájékoztatása  érdekében  tárgyalnunk  szükséges  a

bővülő kínálatunk közvetítése érdekében a sajtó vezető munkatársaival.

B a j a , 2019. július 3.                                                Cseh  Béla

                                                                                             elnök


